



Supply and Services
Canada

The Honourable Jean-Jacques Blais
Minister

Approvisionnement et Services
Canada

L'honorable Jean-Jacques Blais
ministre

Special List of Canadian Government Publications

Liste spéciale des publications du Gouvernement du Canada

May 15, 1981

No. 5

This list is published for
information only.

15 mai 1981

N° 5

Cette liste est publiée à
titre de renseignements
seulement.

ISSN 0700-2882

Canada

KEY TO DISTRIBUTION SYMBOLS

- * Sold by the Canadian Government Publishing Centre, Supply and Services Canada, Hull, Québec, Canada K1A 0S9
- † Distributed by author department.
- ‡ Restricted distribution.

ATTENTION

Free publications in the following list are available from the issuing Departments only.

Publications sold by the Canadian Government Publishing Centre are marked with an asterisk. They may not be obtained free of charge by anyone from the Canadian Government Publishing Centre, nor from the author Department.

This list is published for information only.

Please order on a separate sheet or, for publications sold by the Canadian Government Publishing Centre, you may use the order form below.

EXPLICATION DES SYMBOLES DE DISTRIBUTION

- * En vente au Centre d'édition du gouvernement du Canada, Approvisionnements et Services Canada, Hull (Québec), Canada K1A 0S9
- † Distribué par le ministère auteur.
- ‡ Distribution restreinte.

ATTENTION

Les publications gratuites qui apparaissent dans la liste suivante doivent être commandées directement du ministère-auteur.

Les publications en vente du Centre d'édition du gouvernement du Canada sont indiquées par un astérisque. Il n'y a aucune distribution gratuite de ces dernières, ni du Centre d'édition du gouvernement du Canada, ni du ministère-auteur.

Cette liste est publiée à titre de renseignements seulement.

Veillez commander par lettre ou par formule séparée ou, s'il s'agit des publications en vente du Centre d'édition du gouvernement du Canada, vous pouvez utiliser le bon de commande ci-dessous.

ORDER FORM/BON DE COMMANDE

NAME/NOM

FIRM/ORGANISATION

ADDRESS/ADRESSE

CITY/VILLE

PROVINCE

CODE

Acc't No./N° de compte

Enclosed/Ci-joint \$

Visa

Master Charge

Expiry Date / Date d'expiration

Bank / Banque

Signature

CAT. NO. N° DE CAT.	TITLE TITRE	QTY. QTE.	PRICE PRIX	TOTAL

Orders must be prepaid by postal money order or cheque made to the order of the Receiver General for Canada and addressed to the Canadian Government Publishing Centre, Hull, Québec K1A 0S9. Add 20% to prices for books to be shipped outside Canada.

Les commandes sont payables à l'avance par chèque ou mandat fait à l'ordre du Receveur Général du Canada et adressées au Centre d'édition du gouvernement du Canada, Hull (Québec) K1A 0S9. Ajoutez 20% aux prix des livres à expédier hors du Canada.

SPECIAL LIST OF CANADIAN GOVERNMENT PUBLICATIONS

LISTE SPÉCIALE DES PUBLICATIONS DU GOUVERNEMENT DU CANADA

May 15, 1981 No. 5 15 mai 1981

Free publications in the following list are available from the issuing Departments only. All other publications (those with a price) must be purchased from the Publishing Centre. They may not be obtained free of charge by anyone from the Publishing Centre, nor from the author Department.

On doit commander les publications gratuites qui apparaissent dans la liste suivante, directement du ministère-auteur. Les autres publications (celles qui ont un prix indiqué) sont en vente au Centre d'édition. Il n'y a aucune distribution gratuite de ces dernières, ni du Centre d'édition, ni du ministère-auteur.

This list is published for information only

Cette liste est publiée à titre de renseignements seulement.

Please order on separate sheet.

Commandez sur une feuille séparée, s.v.p.

DEPARTMENTAL PUBLICATIONS PUBLICATIONS DES MINISTÈRES

AGRICULTURE CANADA

Approbation pour un regroupement des programmes de soutien de la mise en marche d'Agriculture Canada et l'Approvisionnement du fonds de développement de la commercialisation des produits agricoles canadiens: document de travail. Le 16 février 1981, le ministre de l'Agriculture. 18 feuillets. 36cm. Polycopié. Bilingue. (AGR-5-81DT)

Disponible de: Services de l'information, pièce 915, Immeuble sir John Carling, Ottawa K1A 0C7.

Gratuit. ISBN 0-662-51388-6 † N° de cat. A11-1981/5

Approval for consolidation of market support programs of Agriculture Canada and approval of Canadian Agricultural Market Development Fund: discussion paper. February 26, 1981, Minister of Agriculture. Ottawa, 1981. 18 leaves. 36cm. Processed. Bilingual. (AGR-5-81DP)

Available from: Information Services, Agriculture Canada, Room 915, Sir John Carling Building, Ottawa K1A 0C7.

Free. ISBN 0-662-51388-6 † Cat. No. A11-1981/5

Fumiers et compost, par A. J. MacLean et F. R. Hore. Ottawa, révisé 1980, réimprimé 1981. 19p. Tableaux. 23cm. Broché. (Publication 868.)

Gratuit. ISBN 0-662-90619-5 † N° de cat. A53-868/1980F

Home vegetable growing. Ottawa, 1959, réimprimé 1981. 19p. Figs., table. 23cm. Paper cover. (Publication 1059.)

Free. ISBN 0-662-00712-3 † Cat. No. A53-1059

What you should know about seeds. Ottawa, revised 1980, reprinted 1981. 11p. Figs. 23cm. Paper cover. (Publication 1412.)

Free. ISBN 0-662-11095-1 † Cat. No. A53-1412/1980E

Conservation domestique des fruits et des légumes: construction et fonctionnement d'une réserve, par F. R. Forsyth et al. Ottawa, révisé 1978, réimprimé 1981. 15p. Figures, tableaux. 23cm. Broché. (Publication 1478.)

Gratuit. ISBN 0-662-90060-X † N° de cat. A53-1478/1978F

Photos: maple syrup. Ottawa, revised 1980, reprinted 1981. 11 leaves. Paper cover. Bilingual. (Publication 1597.)

Free. ISBN 0-662-00234-2 † Cat. No. A53-1597/1980

Photos: sirop d'érable. Ottawa, révisé 1980, réimprimé 1981. 11 feuillets. 23cm. Broché. Bilingue. (Publication 1597.)

Gratuit. ISBN 0-662-00234-2 † N° de cat. A53-1597/1980

Budd's flora of the Canadian Prairie Provinces, by J. Looman and K. F. Best. Ottawa, 1979, reprinted 1981. 863p. Illus. 24cm. Cloth bound. (Publication 1662.)

This publication, like its predecessor, Wild Plants of the Canadian Prairies, is intended for amateur botanists, agricultural representatives, farmers, and ranchers. For this reason, emphasis has been placed on keys for identification of species. However, the book will also be useful to professional botanists.

\$11.95 per copy (Canada). \$14.35 per copy (other countries). ISBN 0-660-10233-1 * Cat. No. A53-1662/1979

Growing garden grapes, by Calvin Chong. Ottawa, 1979, reprinted 1981. 15p. Figs. 23cm. Paper cover. (Publication 1677.)

Free. ISBN 0-662-10331-9 † Cat. No. A53-1677/1979

Composting, by Trevor J. Cole. Ottawa, 1979, reprinted 1981. 10p. Figs. 23cm. Paper cover. (Publication 1681.)

Free. ISBN 0-662-10474-9 † Cat. No. A53-1681/1979

Control of rats and mice. Ottawa, revised 1980, reprinted 1981. 10p. Figs., table. 23cm. Paper cover. (Publication 1370.)

Free. ISBN 0-662-10322-X † Cat. No. A63-1370/1979

Photos: horses. Ottawa, revised 1979, reprinted 1981. 13 leaves. Paper cover. Bilingual. (Publication 1598.)

Free. ISBN 0-662-00235-0 † Cat. No. A63-1598/1976

Photos: le cheval. Ottawa, révisé 1979, réimprimé 1981. 13 feuillets. 23cm. Broché. Bilingue. (Publication 1598.)

Gratuit. ISBN 0-662-00235-0 † N° de cat. A63-1598/1976

Problem feeds for livestock and poultry in Canada, by J. W. G. Nicholson and R. E. McQueen. Ottawa, 1980, reprinted 1981. 19p. 23cm. Paper cover. (Publication 1701.)

Free. ISBN 0-662-10799-3 † Cat. No. A63-1701/1980E

CHIEF ELECTORAL OFFICER DIRECTEUR GÉNÉRAL DES ÉLECTIONS

Thirty-first general election, 1979: parts I, III and IV of the Report of the Chief Electoral Officer. Ottawa, 1981. 104p. Tables. 25cm. Paper cover. Bilingual.

Contents.—Summaries.—List of names, occupations, and residences of returning officers.—List of names, etc., of candidates in each electoral district.

Free. ISBN 0-662-51152-2 † Cat. No. SE1-1/1979-1-4

Trente et unième élection générale, 1979: parties I, III et IV du Rapport du Directeur général des élections. Ottawa, 1981. 104p. Tableaux. 25cm. Broché. Bilingue.

Sommaire.—Sommaires.—Liste des noms, occupations et résidences des présidents d'élection.—Liste des noms, etc., des candidats dans chaque circonscription.

Gratuit. ISBN 0-662-51152-2 † N° de cat. SE1-1/1979-1-4

Thirty-second general election, 1980: parts I, III and IV of the Report of the Chief Electoral Officer. Ottawa, 1981. 94p. Tables. 25cm. Paper cover. Bilingual.

Contents.—Summaries.—List of names, occupations, and residences of returning officers.—List of names, etc., of candidates in each electoral district.

Free. ISBN 0-662-51153-0 † Cat. No. SE1-1/1980-1-4

Trente-deuxième élection générale, 1980: parties I, III et IV du Rapport du Directeur général des élections. Ottawa, 1981. 94p. Tableaux. 25cm. Broché. Bilingue.

Sommaire.—Sommaires.—Liste des noms, occupations et résidences des présidents d'élection.—Liste des noms, etc., des candidats dans chaque circonscription.

Gratuit.

ISBN 0-662-51153-0

†

N° de cat. SE1-1/1980-1-4

EMPLOYMENT AND IMMIGRATION EMPLOI ET IMMIGRATION

Creating a career: instructor's manual. Ottawa, 1977, reprinted 1981. Various pagings. 28cm. Loose-leaf.

Creating a career is a curriculum-based vocational guidance program. It has been designed to help young people acquire knowledge and skills in the areas of self-assessment, occupational exploration, career decision-making and job search. This instructor's manual is one of five published components of the program.

N.B.: Incorrect catalogue number (MY43-54/1977) printed in the publication.

\$6.95 per copy (Canada).

\$8.35 per copy (other countries).

ISBN 0-660-00785-1

*

Cat. No. MP43-54/1977

ENERGY, MINES AND RESOURCES ÉNERGIE, MINES ET RESSOURCES

*Geological Survey of Canada
Commission géologique du Canada*

Memoir. Ottawa. ISSN 0068-7634

284.—**Yukon Territory: selected field reports of the Geological Survey of Canada, 1898 to 1933**, compiled and annotated by H. S. Bostock. 1957, reprinted 1981. 650p. Tables. 25cm. Paper bound.

\$12 per copy (Canada).

\$14.40 per copy (other countries).

ISBN 0-660-10863-1

*

Cat. No. M46-284E

ENVIRONMENT CANADA — ENVIRONNEMENT CANADA

*Environmental Protection Service
Service de la protection de l'environnement*

Analyse économique et technique, rapport. Publié par la Direction générale de la lutte contre la pollution des eaux. Ottawa. 28cm.

EPS 3-WP-78-4F.—**La désinfection des eaux usées au Canada:** document de base fondé sur les recommandations et les remarques d'un groupe d'étude interministériel. 1981. 66p. Références, tableaux. Broché. (Abstract in English.)

Gratuit.

ISBN 0-662-90833-3

†

N° de cat. En43-3/78-4F

EPS 3-WP-81-2F.—**Rapport sur l'observation par les usines de chlore, du règlement sur le mercure contenu dans les effluents en 1978-1979.** 1981. Texte français, 14p. Graphiques, tableaux. Broché. Bilingue.

Gratuit.

ISBN 0-662-51284-7

†

N° de cat. En43-3/81-2

Economic and technical review report. Issued by the Water Pollution Control Directorate. Ottawa. 28cm.

EPS 3-WP-81-2.—**Status report on compliance with the chlor-alkali mercury liquid effluent regulations 1978-1979.** 1981. English text, 14p. Graphs, tables. Paper cover. Bilingual.

Free.

ISBN 0-662-51284-7

†

Cat. No. En43-3/81-2

Développement des techniques, rapport. Publié par la Direction générale de la lutte contre la pollution des eaux. Ottawa. 28cm.

EPS 4-WP-77-2F.—**La combustion des déchets d'hydrocarbures chlorés dans des fours à ciment**, par L. P. MacDonald et al. 1981. 221p. Figures, références bibliographiques, tableaux. Cartonné. (Abstract in English.)

Gratuit.

ISBN 0-662-90834-1

†

N° de cat. En43-4/77-2F

EPS 4-WP-77-6F.—**Démonstration du Sacob, système de traitement des eaux usées pour les navires (1975-1977)**, rédigé par A. R. Townshend. 1981. 49p. Figures, tableaux. Broché. (Abstract in English.)

Gratuit.

ISBN 0-662-91037-0

†

N° de cat. En43-4/77-6F

EPS 4-WP-80-3F.—**Amélioration et évaluation d'un fossé d'oxydation servant au traitement des eaux résiduelles de laiterie**, par P. H. M. Guo et al. 1981. 25p. Bibliographie, figures, graphiques, tableaux. Cartonné. (Abstract in English.)

Gratuit.

ISBN 0-662-91070-2

†

N° de cat. En43-4/80-3F

FISHERIES AND OCEANS CANADA PÊCHES ET OCÉANS CANADA

Canadian special publication of fisheries and aquatic sciences. Ottawa. ISSN 0706-6481

44.—**Toxicity tests for freshwater organisms**, edited by E. Scherer. Issued by the Freshwater Institute. Winnipeg, 1979, reprinted 1981. 194p. Figs., references, tables. 28cm. Paper bound. (Résumé en français.)

Available from: Freshwater Institute, Department of Fisheries and Oceans, Winnipeg, Manitoba R3T 2N6.

Free.

ISBN 0-662-11560-0

†

Cat. No. Fs41-31/79

Rapport canadien à l'industrie sur les sciences halieutiques et aquatiques. Ottawa. 28cm. Cartonné. ISSN 0704-3708

Note: Il existe une liste limitée de distribution gratuite au Ministère des pêches et des océans. Pour ceux dont le nom n'est pas inscrit sur cette liste, des exemplaires de ces publications (imprimés ou sous forme de microfiche) sont en vente de Micromedia Limited, Toronto.

119.—**Les ressources halieutiques de l'estuaire du Saint-Laurent**, par A. Andersen et M. Gagnon. 1980. 56p. Figures, références bibliographiques, tableaux.

Préparé par le Ministère des pêches et des océans, Division des sciences halieutiques, 901, Cap Diamant, Québec (Québec) G1K 7Y7.

Gratuit. (Voir la note ci-dessus.)

†

N° de cat. Fs97-14/119F

HEALTH AND WELFARE CANADA SANTÉ ET BIEN-ÊTRE SOCIAL CANADA

*Health Protection Branch
Direction générale de la protection de la santé*

Canada diseases weekly report. Weekly. Distribution restricted to medical officers of health, public health officers, laboratory workers and other health practitioners in Canada. Ottawa. 28cm. Bilingual. ISSN 0382-232X

Vol. 7, Nos. 16-19, April 18-May 9, 1981. Pp. 77-96.

Restricted distribution. ‡

Cat. No. H12-21/7-19

Rapport hebdomadaire des maladies au Canada. Hebdomadaire. Diffusion limitée aux médecins, médecins-hygiénistes, techniciens de laboratoire et autre personnel de santé. Ottawa. 28cm. Bilingue. ISSN 0382-232X

Vol. 7, nos 16-19, 18 avril-9 mai 1981. Pp. 77-96.

Distribution restreinte. ‡

N° de cat. H12-21/7-19

**INDUSTRY, TRADE AND COMMERCE
INDUSTRIE ET COMMERCE**

Canada commerce. Monthly. Ottawa. 28cm. ISSN 0068-7251

Available free of charge in Canada only to interested manufacturers and business persons.

March, 1981. 32p.

Contents.—Indonesia — complex giant of South East Asia.—At home in European business community.—Technological innovation.—Innovation Canada wants to make you a millionaire.—Dollars and sense of energy conservation.—PEMD gets bigger and better.—Economists' corner.—Halifax company's recipe for success.—Rodents dance to different tune.—Welcome wagon.—FBDB — managing your cash.—Trade fair round-up.—Multilateral project opportunities.

Free in Canada. † *Cat. No. C12-1/1981-3E*

**METRIC COMMISSION
COMMISSION DU SYSTÈME MÉTRIQUE**

Metric monitor. 10 issues a year. Ottawa. Newspaper. Bilingual. ISSN 0700-2406

Vol. 8, No. 4, 1981. English text, 6p.

Free. † *Cat. No. Me21-1/B-4*

Moniteur métrique. 10 fois par année. Ottawa. Journal. Bilingue. ISSN 0700-2406

Vol. 8, n° 4, 1981. Texte français, 6p.

Gratuit. † *N° de cat. Me21-1/B-4*

NATIONAL DEFENCE — DÉFENSE NATIONALE

Supplément VFR: Québec, aéroports terrestres et données cartographiques connexes. Publié sous l'autorité du ministre des Transports et le chef de l'état major de la Défense nationale. Tous les 112 jours. Ottawa. 27cm. Cartonné.

Relié tête-bêche avec VFR supplément: Canada south of 60°N.

Édité par la Direction des levés et de la cartographie, Énergie, Mines et Ressources. Disponible du Bureau des cartes du Canada, 615, rue Booth, Ottawa K1A 0E9.

En vigueur le 16 avril 1981. 60, 8, 66p. Cartes, tableaux.

\$4.50 l'exemplaire. \$10 par année. † *N° de cat. DC2-6/1981-1*

VFR supplement: Canada south of 60°N, land aerodromes and associated chart data. Published under the authority of the Minister of Transport and the Chief of the Defence Staff. Every 112 days. Ottawa. 27cm. Paper bound.

Bound back to back with: Supplément VFR: Québec.

Produced by Surveys and Mapping Branch, Energy, Mines and Resources. Available from: Canada Map Office, 615 Booth Street, Ottawa K1A 0E9.

Effective 16 April, 1981. 292, 36, 132p. Maps, tables.

\$4.50 per copy. \$10 per year. † *Cat. No. DC2-6/1981-1*

NATIONAL LIBRARY — BIBLIOTHÈQUE NATIONALE

Canadiana (Microfiche). Mensuel (une seule édition pour juillet-août), index cumulatifs; édition cumulative annuelle des registres et des index. Ottawa, 1978—. Bilingue. ISSN 0225-3216

Microfiche (COM) 11x15cm, réduction 42:1.

Disponible de la Division de la rédaction de Canadiana, Direction du catalogage, Bibliothèque nationale du Canada, 395, rue Wellington, Ottawa K1A 0N4.

Sommaire.—Registre 1: Éditions canadiennes.—Registre 2: Éditions étrangères.—Index A: Auteurs, titres, collections.—Index B: Vedettes-matière anglaises.—Index C: Vedettes-matière françaises.—Index D: ISBN.—Index E: ISSN.—Index F: Indice Dewey.

Février, 1981. 1, 1, 1, 1, 1, 1, 1, 1 fiches.

† *N° de cat. SN2-1/1981-1-2-M*
\$80 par année (Canada). \$96 par année (autres pays).

Canadiana (Microfiche). Monthly (combined issue for July-August), cumulative indexes; annual cumulation of both registers and indexes. Ottawa, 1978—. Bilingual. ISSN 0225-3216

Microfiche (COM) 11x15cm, 42:1 reduction.

Available from: Canadiana Editorial Division, Cataloguing Branch, National Library of Canada, 395 Wellington Street, Ottawa K1A 0N4.

Contents.—Register 1: Canadian imprints.—Register 2: Foreign imprints.—Index A: Authors, titles, series.—Index B: English subject headings.—Index C: French subject headings.—Index D: ISBN.—Index E: ISSN.—Index F: Dewey number.

February, 1981. 1, 1, 1, 1, 1, 1, 1, 1 fiches.

† *Cat. No. SN2-1/1981-1-2-M*
\$80 per year (Canada). \$96 per year (other countries).

Canadiana authorities. Base file cumulated quarterly; supplements bi-weekly, cumulative. Ottawa, 1976—. Bilingual. ISSN 0225-1574

Microfiche (COM) 11x15cm, 42:1 reduction.

Available from: Canadiana Editorial Division, Cataloguing Branch, National Library of Canada, 395 Wellington Street, Ottawa K1A 0N4.

Supplément, April 17, 1981. Fiches S001-S002.

† *Cat. No. SN2-8/1981-1-2-M*
Supplément, May 1, 1981. Fiches S001-S003.

† *Cat. No. SN2-8/1981-1-3-M*
\$45 per year (Canada). \$54 per year (other countries).

Canadiana. Vedettes d'autorité. Fichier de base récapitulé tous les trois mois; suppléments cumulatifs toutes les deux semaines. Ottawa, 1976—. Bilingue. ISSN 0225-1574

Microfiche (COM) 11x15cm, réduction 42:1.

Disponible de la Division de la rédaction de Canadiana, Direction du catalogage, Bibliothèque nationale du Canada, 395, rue Wellington, Ottawa K1A 0N4.

Supplément, le 17 avril 1981. Fiches S001-S002.

† *N° de cat. SN2-8/1981-1-2-M*
Supplément, le 1^{er} mai 1981. Fiches S001-S003.

† *N° de cat. SN2-8/1981-1-3-M*
\$45 par année (Canada). \$54 par année (autres pays).

L'avenir de la Bibliothèque nationale du Canada. Ottawa, 1979, réimprimé 1981. Texte français, 93p. Bibliographie, graphiques, tableaux. 25cm. Cartonné. Bilingue.

Sommaire.—Introduction: Les bibliothèques canadiennes aujourd'hui; Étude du rôle de la Bibliothèque nationale.—Le réseau des collections: Les collections de recherche; Les études canadiennes; Le mandat de la Bibliothèque nationale et celui des Archives publiques; Un service national de prêt.—Le réseau bibliographique: Échange d'information sur les livres; Pour un organisme dynamique.—Les locaux de la Bibliothèque nationale.—Annexes.

Gratuit.

ISBN 0-662-50628-6 † *N° de cat. SN3-119/1979*

The future of the National Library of Canada. Ottawa, 1979, reprinted 1981. English text, 88p. Bibliography, graphs, tables. 25cm. Paper bound. Bilingual.

Contents.—Introduction: The Canadian library scene today; Review of the role of the National Library.—The resources network: Research collections; Canadian studies; Library and Archives mandates: A national lending service.—The bibliographic network: Sharing information about books; A strong agency for a strong policy.—National Library accommodation.—Appendices.

Free.

ISBN 0-662-50628-6 † *Cat. No. SN3-119/1979*

**NATIONAL MUSEUMS OF CANADA
MUSÉES NATIONAUX DU CANADA**

Les publications suivantes sont disponibles aux Musées nationaux du Canada, Service des commandes, Division de l'édition, Ottawa (Ontario) K1A 0M8 sauf indication contraire.

Unless otherwise indicated, these publications are available only from the National Museums of Canada, Order Services, Publishing Division, Ottawa, Ontario K1A 0M8.

Syllogus. Issued by the National Museum of Natural Sciences. Irregular. Ottawa. 28cm. ISSN 0704-576X

No. 29.—**Lichens of the Ottawa region**, by Irwin M. Brodo. 1981. 137p. Figs. Paper bound. (Résumé en français.)

Free.

Cat. No. NM95-20/29E

**NATIONAL RESEARCH COUNCIL
CONSEIL NATIONAL DE RECHERCHES**

Unless otherwise indicated, National Research Council publications, whether priced or free, must be ordered directly from the Council, Montreal Road, Ottawa K1A 0R6. No copies are kept in our stock.

Sauf indication contraire, les publications du Conseil national de recherches, qu'elles aient un prix ou non, doivent être commandées directement du Conseil, Chemin de Montréal, Ottawa K1A 0R6. Nous ne gardons aucune de leurs publications en stock.

Canadian journal of botany. Monthly. Ottawa. 26cm. Paper bound. Articles either in English or in French with bilingual abstracts. ISSN 0008-4026

Vol. 59, No. 4, April, 1981. Pp. 425-557.

\$7.50 per copy, \$48 per year (individuals).

\$10 per copy, \$95 per year (institutions).

Cat. No. NR12-3/59-4

Journal canadien de botanique. Mensuel. Ottawa. 26cm. Cartonné. Articles en anglais ou en français, résumés bilingues. ISSN 0008-4026

Vol. 59, n° 4, avril 1981. Pp. 425-557.

\$7.50 l'exemplaire, \$48 par année (particuliers).

\$10 l'exemplaire, \$95 par année (institutions).

N° de cat. N12-3/59-4

Canadian journal of chemistry. Semi-monthly. Ottawa. 26cm. Paper bound. Articles either in English or in French with bilingual abstracts. ISSN 0008-4042

Vol. 59, No. 5, March 1, 1981. Pp. 759-912.

Cat. No. NR12-4/59-5

Vol. 59, No. 6, March 15, 1981. Pp. 913-1024.

Cat. No. NR12-4/59-6

\$7.50 per copy, \$65 per year (individuals).

\$10 per copy, \$130 per year (institutions).

Journal canadien de chimie. Semi-mensuel. Ottawa. 26cm. Cartonné. Articles en anglais ou en français, résumés bilingues. ISSN 0008-4042

Vol. 59, n° 5, 1^{er} mars 1981. Pp. 759-912.

N° de cat. NR12-4/59-5

Vol. 59, n° 6, 15 mars 1981. Pp. 913-1024.

N° de cat. NR12-4/59-6

\$7.50 l'exemplaire, \$65 par année (particuliers).

\$10 l'exemplaire, \$130 par année (institutions).

Canadian journal of microbiology. Monthly. Ottawa. 26cm. Paper bound. Articles either in English or in French with bilingual abstracts. ISSN 0008-4166

Vol. 27, No. 4, April, 1981. Pp. 373-460.

\$7.50 per copy, \$33 per year (individuals).

\$10 per copy, \$65 per year (institutions).

Cat. No. NR12-5/59-4

Journal canadien de microbiologie. Mensuel. Ottawa. 26cm. Cartonné. Articles en anglais ou en français, résumés bilingues. ISSN 0008-4166

Vol. 27, n° 4, avril 1981. Pp. 373-460.

\$7.50 l'exemplaire, \$33 par année (particuliers).

\$10 l'exemplaire, \$65 par année (institutions).

N° de cat. NR12-5/59-4

Canadian journal of physics. Monthly. Ottawa. 26cm. Paper bound. Articles either in English or in French with bilingual abstracts. ISSN 0008-4204

Vol. 59, No. 4, April, 1981. Pp. 491-604.

\$7.50 per copy, \$45 per year (individuals).

\$10 per copy, \$90 per year (institutions).

Cat. No. NR12-6/59-4

Journal canadien de physique. Mensuel. Ottawa. 26cm. Cartonné. Articles en anglais ou en français, résumés bilingues. ISSN 0008-4204

Vol. 59, n° 4, avril 1981. Pp. 491-604.

\$7.50 l'exemplaire, \$45 par année (particuliers).

\$10 l'exemplaire, \$90 par année (institutions).

N° de cat. NR12-6/59-4

Canadian journal of zoology. Monthly. Ottawa. 26cm. Paper bound. Articles either in English or in French with bilingual abstracts. ISSN 0008-4301

Vol. 59, No. 4, April, 1981. Pp. 573-716.

\$7.50 per copy, \$43 per year (individuals).

\$10 per copy, \$85 per year (institutions).

Cat. No. NR12-8/59-4

Journal canadien de zoologie. Mensuel. Ottawa. 26cm. Cartonné. Articles en anglais ou en français, résumés bilingues. ISSN 0008-4301

Vol. 59, n° 4, avril 1981. Pp. 573-716.

\$7.50 l'exemplaire, \$43 par année (particuliers).

\$10 l'exemplaire, \$85 par année (institutions).

N° de cat. NR12-8/59-4

Canadian geotechnical journal. Quarterly. Ottawa. 26cm. Paper bound. Articles either in English or in French with bilingual abstracts. ISSN 0008-3674

Vol. 18, No. 1, February, 1981. Pp. 1-157.

\$7.50 per copy, \$20 per year (individuals).

\$10 per copy, \$40 per year (institutions).

Cat. No. NR12-11/18-1

Revue canadienne de géotechnique. Trimestrielle. Ottawa. 26cm. Cartonné. Articles en anglais ou en français, résumés bilingues. ISSN 0008-3674

Vol. 18, n° 1, février 1981. Pp. 1-157.

\$7.50 l'exemplaire, \$20 par année (particuliers).

\$10 l'exemplaire, \$40 par année (institutions).

N° de cat. NR12-11/18-1

Canadian journal of earth sciences. Monthly. Ottawa. 26cm. Paper bound. Articles either in English or in French with bilingual abstracts. ISSN 0008-4077

Vol. 18, No. 3, March, 1981. Pp. 419-668.

\$7.50 per copy, \$43 per year (individuals).

\$10 per copy, \$85 per year (institutions).

Cat. No. NR12-22/18-3

Journal canadien des sciences de la terre. Mensuel. Ottawa. 26cm. Cartonné. Articles en anglais ou en français, résumés bilingues. ISSN 0008-4077

Vol. 18, n° 3, mars 1981. Pp. 419-668.

\$7.50 l'exemplaire, \$43 par année (particuliers).

\$10 l'exemplaire, \$85 par année (institutions).

N° de cat. NR12-22/18-3

Canadian journal of biochemistry. Monthly. Ottawa. 26cm. Paper bound. Articles either in English or in French with bilingual abstracts. ISSN 0008-4018

Vol. 59, No. 4, April, 1981. Pp. 233-310.

\$7.50 per copy, \$28 per year (individuals).

\$10 per copy, \$55 per year (institutions).

Cat. No. NR12-24/59-4

Journal canadien de biochimie. Mensuel. Ottawa. 26cm. Cartonné. Articles en anglais ou en français, résumés bilingues. ISSN 0008-4018

Vol. 59, n° 4, avril 1981. Pp. 233-310.

\$7.50 l'exemplaire, \$28 par année (particuliers).

\$10 l'exemplaire, \$55 par année (institutions).

N° de cat. NR12-24

Canadian journal of physiology and pharmacology. Monthly. Ottawa. 26cm. Paper bound. Articles either in English or in French with bilingual abstracts. ISSN 0008-4212

Vol. 59, No. 5, May, 1981. Pp. 413-512.

\$7.50 per copy, \$30 per year (individuals).

\$10 per copy, \$60 per year (institutions).

Cat. No. NR12-25/59-5

Journal canadien de physiologie et pharmacologie. Mensuel. Ottawa. 26cm. Cartonné. Articles en anglais ou en français, résumés bilingues. ISSN 0008-4212

Vol. 59, n° 5, mai 1981. Pp. 413-512.

\$7.50 l'exemplaire, \$30 par année (particuliers).

\$10 l'exemplaire, \$60 par année (institutions).

N° de cat. NR12-25/59-5

Canadian journal of civil engineering. Quarterly. Ottawa. 26cm. Paper bound. Articles either in English or in French with bilingual abstracts. ISSN 0315-1468

Vol. 8, No. 1, March, 1981. Pp. 1-90.

\$7.50 per copy, \$20 per year (individuals).

\$10 per copy, \$40 per year (institutions).

Cat. No. NR12-26/8-1

Revue canadienne de génie civil. Trimestrielle. Ottawa. 26cm. Cartonné. Articles en anglais ou en français, résumés bilingues. ISSN 0315-1468

Vol. 8, n° 1, mars 1981. Pp. 1-90.

\$7.50 l'exemplaire, \$20 par année (particuliers).

\$10 l'exemplaire, \$40 par année (institutions).

N° de cat. NR12-26/8-1

**Division of Building Research
Division des recherches sur le bâtiment**

Canadian building digest. Ottawa. 25cm. Loose-leaf. ISSN 0008-3097

CBD 214.—**Building automation: an overview of central control and monitoring systems**, by A. H. Elmahdy. 1981. 4p. Figs.

Free.

Cat. No. NR48-1/214

**Associate Committee on Scientific Criteria for
Environmental Quality
Comité associé sur les critères scientifiques concernant
l'état de l'environnement**

Rapport d'activité. Ottawa. 28cm. Cartonné. Bilingue. ISSN 0702-9780

Janvier 1981. 188p. Organigramme.

Gratuit.

N° de cat. NR6 1-1/198 1-1

Status report. Ottawa. 28cm. Paper bound. Bilingual. ISSN 0702-9780

January, 1981. 188p. Organization chart.

Free.

Cat. No. NR6 1-1/198 1-1

Effects of yellow phosphorus in the Canadian environment, by D. R. Idler et al. Ottawa, 1981. 110p. Figs., tables. 28cm. Paper bound. (NRCC 17587)

\$3 per copy.

Cat. No. NR62-17587E

**PUBLIC ARCHIVES CANADA
ARCHIVES PUBLIQUES CANADA**

Catalogue collectif des documents sonores de langue française (tome I: 1916-1950). Sous la direction de Jacques Gagné et Jean-Paul Moreau. Ottawa, 1981. 371p. 28cm. Cartonné. (Introduction bilingue.)

Sommaire.—Introduction.—Liste des dépôts d'archives sonores.—Description des documents.—Messages publicitaires.—Index.—Table des illustrations.

Sont exclus de ce catalogue les enregistrements de maisons de disque diffusés commercialement. Les documents sonores décrits sont en grande partie des émissions de radio de tout genre qui, bien souvent, n'existent qu'en un exemplaire et constituent les archives de la radio de langue française au Canada.

Gratuit.

ISBN 0-662-91140-7

†

N° de cat. SA2-123/1-1981F

Catalogue collectif des documents sonores de langue française (tome I: 1916-1950). Under the direction of Jacques Gagné and Jean-Paul Moreau. Ottawa, 1981. 371p. 28cm. Paper bound. (Table of contents and introduction bilingual, title and text in French.)

Contents.—Introduction.—Location of archives.—Description of documents.—Commercial advertisements.—Index.—Table of illustrations.

Most of the documents are radio programs of all types for which there is frequently but one copy. As such, they represent the archives of French-language radio in Canada. Excluded from the catalogue are recordings released for commercial sale by recording companies and recordings of folk tales and songs.

Free.

ISBN 0-662-91140-7

†

Cat. No. SA2-123/1-1981F

SECRETARY OF STATE — SECRÉTARIAT D'ÉTAT

**Multiculturalism Directorate
Direction du multiculturalisme**

A history of blacks in Canada: a study guide for teachers and students, by James W. St.G. Walker. Ottawa, 1980, reprinted 1981. 181p. References. 23cm. Paper bound.

Contents.—Introduction.—The founding peoples: Slaves; Black Loyalists; Black refugees; Black fugitives; Black immigrants.—Canada's colour line and the black response: Patterns of prejudice; Impact of the colour line; The colour line in religion and education; Facing the racial barriers.—The development of a black community; The physical community; The spiritual community; Ontario's communal experiments; A black identity; The new black community.—Resources for further research.

\$8.50 per copy (Canada).

\$10.20 per copy (other countries).

ISBN 0-660-10735-X

*

Cat. No. CI45-2/1980E

Précis d'histoire sur les Canadiens de race noire: sources et guide d'enseignement, par James W. St.G. Walker. Ottawa, 1980, réimprimé 1981. 197p. Références bibliographiques. 23cm. Cartonné.

Sommaire.—Introduction.—Les peuples fondateurs: Les esclaves; Les loyalistes noirs; Les réfugiés noirs; Les fugitifs noirs; Les immigrants noirs.—La barrière raciale au Canada et la réaction des Noirs: Types de préjugés; La barrière raciale; La barrière raciale dans les domaines de la religion et de l'instruction; Face à la barrière raciale.—L'évolution de la communauté noire: Aspect physique de la communauté; La vie spirituelle de la communauté noire; Les expériences de la vie communautaire en Ontario; Une identité noire; La communauté noire renouvelée.—Thèmes de recherches ultérieures.

\$8.50 l'exemplaire (Canada).

\$10.20 l'exemplaire (autres pays).

ISBN 0-660-90535-3

*

N° de cat. CI45-2/1980F

**SOLICITOR GENERAL CANADA
SOLLICITEUR GÉNÉRAL CANADA**

**National Parole Board
Commission nationale des libérations conditionnelles**

Les absences temporaires: un guide pour les détenus des pénitenciers. Ottawa, 1981. Texte français, 6p. 20cm. Broché. Bilingue.

Gratuit.

ISBN 0-662-51204-9

†

N° de cat. JS92-10/1981

Temporary absence: a guide for penitentiary inmates. Ottawa, 1981. English text, 6p. 20cm. Paper cover. Bilingual.

Free.

ISBN 0-662-51204-9

†

Cat. No. JS92-10/1981

STATISTICS CANADA — STATISTIQUE CANADA

Non-catalogued publications Publications hors catalogue

The following publications do not appear in Statistics Canada catalogues. They are available from User Advisory Regional Reference Centres or through: Chief Librarian, Statistics Canada Library, 2nd floor, R. H. Coats Building, Tunney's Pasture, Ottawa K1A 0T6. Where there is a charge, cheques should be made payable to the order of the Receiver General for Canada.

Les publications suivantes n'apparaissent pas dans le Catalogue de documents publié par Statistique Canada. Elles sont disponibles des Centres de référence régionaux de la Division de l'assistance aux utilisateurs ou en s'adressant au Bibliothécaire en chef, Statistique Canada, 2^e étage, Immeuble R. H. Coats, Tunney's Pasture, Ottawa K1A 0T6. Dans le cas des publications tarifées, les commandes sont payables par chèque ou mandat fait à l'ordre du Receveur général du Canada.

Cartes thématiques des activités de l'homme dans les bassins hydrographiques du Canada. Publié par le Bureau du conseiller supérieur en intégration, Section de la statistique économique. Ottawa, 1980, réimprimé 1981. 88p. Cartes, références. 28cm. Broché. Bilingue.

Le présent document s'inscrit dans le cadre des travaux effectués par le Bureau du conseiller supérieur en intégration sur la statistique de l'environnement. L'auteur y décrit une méthode de présentation des données géographiques à l'aide de certaines des statistiques figurant dans le document *Activité humaine et l'environnement*.

\$5 l'exemplaire.

ISBN 0-662-51136-0

†

N° de cat. CS2-11/1980

Selected thematic maps of man's activities in Canada's watersheds. Issued by the Office of the Senior Advisor on Integration, Economic Statistics Section. Ottawa, 1980, reprinted 1981. 88p. Maps, references. 28cm. Paper cover. Bilingual.

This paper is part of the developmental work on environmental statistics being carried out in the Office of the Senior Advisor on Integration. It offers an alternative method of presenting spatial data, using some of the statistics in *Human Activity and the Environment*.

\$5 per copy.

ISBN 0-662-51136-0

†

Cat. No. CS2-11/1980

Classification des produits industriels, 1980, volume I — La classification: document de travail. Publié par la Division des industries manufacturières et primaires. Ottawa, 1981. 528p. 28cm. Feuilles mobiles. Bilingue.

\$10 l'exemplaire.

ISBN 0-660-58046-X

†

N° de cat. CS2-12/1980F

Industrial commodity classification, 1980, volume I — The classification: a working manual. Issued by Manufacturing and Primary Industries Division. Ottawa, 1981. 528p. 28cm. Loose-leaf. Bilingual.

\$10 per copy.

ISBN 0-660-58046-X

†

Cat. No. CS2-12/1980

Document de recherche. Publié par la Division de l'enquête sur la population active, Section de la recherche. Ottawa. 28cm. Broché. Bilingue.

- 2.—**Comparaison des estimations de l'enquête sur la population active en 1975 tirées de l'ancienne et de la présente enquête,** par Annette Thériault. 2^e édition. 1977, réimprimé 1981. 54p. Graphiques, tableaux.

\$1 l'exemplaire.

ISBN 0-660-50839-7

†

N° de cat. CS3-4/2-1977

- 3.—**Différences entre les concepts, définitions et méthodes de l'enquête sur la population active et de la nouvelle enquête sur la population active,** par Bruce MacDonald. 2^e édition. 1977, réimprimé 1981. 24p. Tableau.

\$1 l'exemplaire.

ISBN 0-660-50840-0

†

N° de cat. CS3-4/3-1977F

- 12.—**Emploi à temps partiel en 1975 et 1976,** par Maryanne Webber. 1977, réimprimé 1981. 30p. Graphiques, tableaux.

\$1 l'exemplaire.

ISBN 0-660-50841-9

†

N° de cat. CS3-4/12-1977

- 21.—**Les inactifs: leurs activités de recherche d'emploi et leur désir de travailler.** 1979, réimprimé 1981. 44p. Figure, tableaux.

Réimprimé de *La population active*, décembre 1978 (n° de catalogue de Statistique Canada 71-001).

\$1 l'exemplaire.

ISBN 0-660-50842-7

†

N° de cat. CS3-4/21-1979F

Document de recherche de l'enquête sur la population active.

Publié par le Groupe des caractéristiques économiques, Section des activités sur le marché du travail. Ottawa. 28cm. Broché. Bilingue.

Continuez Document de recherche.

- 24.—**La baisse du taux d'activité chez les hommes de 55 ans et plus: étude des causes possibles.** 1980. 73p. Graphiques, tableaux.

\$2 l'exemplaire.

ISBN 0-660-50843-5

†

N° de cat. CS3-4/24-1980

- 25.—**Les inactifs: leurs activités de recherche d'emploi et leur désir de travailler, 1980.** 1981. 57p. Figure, tableaux.

\$2 l'exemplaire.

ISBN 0-660-50844-3

†

N° de cat. CS3-4/25-1981

Research paper. Issued by Labour Force Survey Division, Research Section. Ottawa. 28cm. Paper cover. Bilingual.

- 2.—**Comparison of the 1975 labour force survey estimates derived from the former and revised surveys,** by Annette Thériault. 2nd edition. 1977, reprinted 1981. 54p. Graphiques, tableaux.

\$1 per copy.

ISBN 0-660-50839-7

†

Cat. No. CS3-4/2-1977

- 3.—**Conceptual, definitional and methodological changes in the Labour Force Survey,** by Bruce MacDonald. 2nd edition. 1977, reprinted 1981. 24p. Table.

\$1 per copy.

ISBN 0-660-50840-0

†

Cat. No. CS3-4/3-1977

- 12.—**Part-time employment in 1975 and 1976,** by Maryanne Webber. 1977, reprinted 1981. 30p. Graphs, tables.

\$1 per copy.

ISBN 0-660-50841-9

†

Cat. No. CS3-4/12-1977

- 21.—**Persons not in the labour force: job search activities and the desire for employment.** 1979, reprinted 1981. 44p. Fig., tables.

Reprint from *The labour force*, December, 1978 (Statistics Canada catalogue number 71-001).

\$1 per copy.

ISBN 0-660-50842-7

†

Cat. No. CS3-4/21-1979

Labour Force Survey research paper. Issued by Economic characteristics Staff, Labour Force Activities Section. Ottawa. 28cm. Paper cover. Bilingual.

Continues Research paper.

- 24.—**The declining labour force participation rate of men age 55 and over: an examination of possible causes.** 1980. 73p. Graphs, tables.

\$2 per copy.

ISBN 0-660-50843-5

†

Cat. No. CS3-4/24-1980

- 25.—**Persons not in the labour force: job search activities and the desire for employment, 1980.** 1981. 57p. Fig., tables.

\$2 per copy.

ISBN 0-660-50844-3

†

Cat. No. CS3-4/25-